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Mondelinge vragen voor het Vragenuur PS 16 december 2019
fracties ChristenUnie en CDA inzake Beleidsregel intern en extern salderen Noord-Holland

Op 5 december jl. heeft het college van GS de nieuwe “Beleidsregel intern en extern salderen Noord-
Holland” vastgesteld. Op maandag 9 december heeft GS een besloten vergadering van de commissie 
Natuur, Landbouw en Gezondheid georganiseerd om de provinciale staten op de hoogte te stellen 
van de inhoud van deze beleidsregels. Wij zijn tevreden dat het college de interpretatie van de 
minister heeft overgenomen en zijn verheugd dat de aangepaste beleidsregels ondernemers ruimte 
biedt om door innovatie hun stikstofuitstoot verder terugbrengen zonder daarvoor vergunde ruimte 
in te leveren. 

Tijdens de discussie kon de gedeputeerde echter onvoldoende duidelijkheid verschaffen over een 
aantal aspecten en gevolgen van de beleidsregel. De fracties van de ChristenUnie en het CDA willen 
via deze mondelinge vragen graag duidelijkheid krijgen over deze onderdelen.

Wij hebben de volgende vragen:

1. Artikel 6 lid 11 geeft de mogelijkheid om bij extern salderen af te wijken van het percentage 
van 70% van de N-emissie van de saldo-gevende activiteit die gebruikt mag worden “indien 
het project noodzakelijk is ten behoeve van de realisatie van de doelen in een Natura 2000-
gebied”.

a. Kunt u uw uitleg tijdens de commissievergadering bevestigen dat dit percentage niet 
alleen hoger, maar ook lager kan zijn dan 70%?

b. Slaat “het [noodzakelijke] project” op de saldo-gevende activiteit of de activiteit 
waarvoor vergunning wordt verleend? Of op de combinatie?

c. Kunt u ons uitleggen op welke manier een ander percentage kan bijdragen aan het 
realiseren van het noodzakelijke project? Graag een concrete illustratie hoe het 
hanteren van zowel een hoger als een lager percentage zal leiden tot andere keuzes 
waardoor de natuurdoelen dichterbij komen.

d. Welke gevolgen kan het toepassen van een ander percentage hebben voor de 
financiële waarden van een activiteit, zoals een agrarisch bedrijf? 

e. Is het college voornemens (eventueel in overleg met het Rijk) om een financiële 
paragraaf toe te voegen aan de beleidsregel waarbij eventuele nadelige effecten van 
deze beleidsregel worden gecompenseerd? Zo nee, waarom niet?

2. Aan artikel 5 lid 6, waarin de definitie van “gerealiseerde capaciteit” wordt gegeven, is ten 
opzichte van de vorige versie de volgende frase toegevoegd: “of gerealiseerde infrastructuur 
en overige voorzieningen die noodzakelijk zijn voor het uitvoeren van de activiteit.”

a. Betekent dit dat het voldoende is om ofwel de installaties en gebouwen volledig 
opgericht te hebben, ofwel de infrastructuur en overige noodzakelijke voorzieningen 
te hebben? Of is beide vereist?

b. Is deze toevoeging bedoeld als verzwaring van het oorspronkelijke criterium? M.a.w., 
gaat u nu van ondernemers vragen dat zij niet alleen aantonen dat ze de installaties 
en gebouwen hebben opgericht, maar ook de infrastructuur en overige 
noodzakelijke voorzieningen?

3. GS heeft aangegeven op 11 december gestart te zijn met de gebiedsgerichte aanpak stikstof 
in Noord-Holland. Welke kaders worden daarvoor nu door GS gehanteerd? En op welke wijze 
kan PS kaders meegeven voor de gebiedsprocessen? 
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4. Artikel 4 lid 1. Er is bestuurlijk afgesproken dat rekenmodel AERIUS opnieuw voorgeschreven 
wordt bij de beoordeling van aanvragen met betrekking tot stikstofdepositie. Is dit een 
bestuurlijke afspraak in geheel IPO verband? Welke aanvullende berekeningen worden in 
welke concrete situatie toegepast? Betreffen dit wetenschappelijk gevalideerde 
berekeningsmodellen? Kunt u een toelichting geven?

5. Heeft er overleg plaatsgevonden met betrokken partijen (zoals vertegenwoordigers van de 
landbouw, natuurorganisaties, bouwers, etc.) over de nieuwe stikstofregels? Wat was de 
reactie van de betrokken partijen?

6. Artikel 6 lid 12. Er is landelijke wetgeving in de maak betreffende extern salderen met dier- 
en fosfaatrechten. Naar verwachting treedt deze wetgeving begin 2020 in werking. Kan GS 
uitleggen hoe het Rijk, provincies en evt. lokale overheden in gesprek blijven met de 
agrarische sector, zoals het Landbouw Collectief, bij het ontwikkelen van de benodigde 
instrumentaria voor deze wetgeving?


